

Наукова бібліотека

**Публікації про НаУКМА та публікації
викладачів НаУКМА у засобах масової
інформації (ЗМІ)**

за листопад 2020 р.

ІНФОРМАЦІЙНИЙ БЮЛЕТЕНЬ

Публікації про НаУКМА

Газети

1. Дроздовський Д. І. Крізь "Потьму": "прийти" з "дому буття" / Дмитро Дроздовський // Україна молода. – 2020. – 25 листопада (№ 116). – С. 13. – Рец. на кн.: Медвідь В. "Потьма. Книга пришт" (К.: Києво-Могилянська академія, 2020). – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Kriz_Potmu.pdf
2. Лук'янчук Г. Ювілейний Радіодиктант національної єдності / Георгій Лук'янчук // Слово Просвіти. – 2020. – 12–18 листопада (№ 46). – С. 1. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Yuvileinyi_radiodyktant_natsionalnoi_yednosti_1.pdf

9 листопада, в День української писемності та мови, відбувся 20-й Всеукраїнський радіодиктант національної єдності. Науковою консультанткою радіодиктанту стала докторка філологічних наук, професорка НаУКМА Лариса Масенко.

3. Лук'янчук Г. Ювілейний Радіодиктант національної єдності / Георгій Лук'янчук // Українське слово. – 2020. – 11–24 листопада (№ 43–44). – С. 4. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Yuvileinyi_radiodyktant_natsionalnoi_yednosti.pdf
4. Павличко Д. В. Про книжку Дмитра Чобота "Загибель Гути Пеняцької 28 лютого 1944 року" / Дмитро Павличко // Культура і життя. – 2020. – 13 листопада (№ 21). – С. 5. – Рец. на кн.: Чобіт Д. Загибель Гути Пеняцької 28 лютого 1944 року. Книга Перша. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Pro_knyzhku_Dmytra_Chobota.pdf
Дмитро Павличко – почесний доктор НаУКМА.
5. Салімонович Л. Спочатку буде 100 слів / Лариса Салімонович // Україна молода. – 2020. – 6–7 листопада (№ 108). – С. 2. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Salimonovych_Spochatku_bude_100_sliv.pdf
9 листопада відбудеться XX Радіодиктант національної єдності. Консультантом цьогогорічного проєкту стала доктор філологічних наук, професор НаУКМА Лариса Масенко.
6. Шулікін Д. Юридична освіта: стратегічні цілі й дискусійні питання / Дмитро Шулікін // Освіта України. – 2020. – 23 листопада (№ 46). – С. 8-9. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Shulikin_Yurydychna_osvita_stratehichni.pdf
У Комітеті Верховної Ради України з питань освіти, науки та інновацій відбулися слухання на тему "Реформування вищої юридичної освіти в Україні: проблеми і перспективи". Участь у обговоренні брав професор НаУКМА Андрій Бойко.

Журнали

7. Лауреат премії ім. Василя Стуса 2020 року / [Кіно-Театр] // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 45.
Кінорежисер, актор театру та кіно Ахтем Сеітаблаєв став цьогогорічним лауреатом премії імені Василя Стуса. Премія була заснована 1989 року Українською асоціацією незалежної творчої інтелігенції. Починаючи з 2016 року, Український ПЕН і партнери - Києво-Могилянська бізнес-школа і видавництво "Дух і Літера" - продовжили цю ініціативу.

Інтернет-ресурси

8. Бобрицький Д. Експерти з фінансів Оксани Маркарової доведеться розібратися у складній політичній системі США і зберегти співпрацю зі стратегічним партнером не тільки у фінансовому секторі [електронний ресурс] Дмитро Бобрицький // Новое время. – Електронні дані. - 2020. – 21 листопада. – <https://nv.ua/ukr/ukraine/politics/oksana-markarova-na-posadi-posla-ukrajini-v-ssha-shcho-ce-znachit-dlya-ukrajini-50125398.html>

Міністр закордонних справ **Дмитро Кулеба** запропонував экс-керівниці Мінфіну **Оксані Маркаровій** очолити український дипломатичний офіс в США. **Оксана Маркарова** отримала ступінь магістра у Києво-Могилянській академії (1999).

9. В Іллінойсі 22 листопада вшанують пам'ять жертв Голодомору [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2020. – 16 листопада. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/3136976-v-illinojsi-22-listopada-vsanuut-pamat-zertv-golodomoru.html>

Віртуальна подія "Пам'ятаючи Голодомор: вшанування пам'яті жертв Голодомору-Геноциду в Україні" відбудеться 22 листопада в Іллінойсі за участі президента Світового конгресу українців (СКУ) **Павла Грода**. Захід організовано Музеєм Голокосту в Іллінойсі (Illinois Holocaust Museum & Education Center) спільно з Києво-Могилянською фундацією Америки (Kyiv-Mohyla Foundation of America).

10. В Киеве состоялся круглый стол, посвященный азербайджанскому мультикультурализму [електронний ресурс] // Report.az. – Електронні дані. – 2020. – 18 листопада. – <https://report.az/ru/kulturnaya-politika/v-kieve-sostoyalsya-kruglyj-stol-posvyashyonnyj-azerbajdzhanskomu-multikulturalizmu/>

У Києві в медіа-центрі Генеральної дирекції з обслуговування іноземних представництв відбувся круглий стіл на тему: "Мультикультуралізм – історична спадщина і національне надбання азербайджанського народу". На ньому, зокрема, виступив доктор історичних наук, професор факультету гуманітарних наук Національного університету "Києво-Могилянська академія", керівник Асамблеї української та азербайджанської інтелігенції **Фергад Туранли**.

11. В Україні написали ювілейний Всеукраїнський радіодиктант [електронний ресурс] // УНІАН. – Електронні дані. – 2020. – 9 листопада. – <https://www.unian.ua/society/radiodiktant-2020-v-ukrajini-napisali-vseukrajinskiy-radiodiktant-novini-ukrajini-11211947.html>

Сьогодні, в День української писемності та мови, відбувся 20-й Всеукраїнський радіодиктант національної єдності. Текст для ювілейного радіодиктанту написав відомий письменник і видавець **Іван Малкович**. Науковим консультантом стала доктор філологічних наук, професор **Лариса Масенко**.

12. В Україні створюється нова всеукраїнська студентська спілка [електронний ресурс] // УНІАН. – Електронні дані. – 2020. – 24 листопада. – <https://press.unian.ua/press/student-11231585.html>

Про це повідомили учасники прес-конференції в УНІАН, присвяченої створенню нової організації та роботі органів студентського самоврядування в закладах вищої освіти. За словами секретаря Студентської колегії НаУКМА **Кирила Демченка**, нова спілка створюється для консолідації зусиль студентства щодо реформування освітньої системи України та реалізації проектів, спрямованих на розвиток молоді.

13. Експерти підготували доповідь, де представили докази збройної агресії РФ проти України [електронний ресурс] // День : газета. – Електронні дані – 2020. – 3 листопада. – <https://day.kyiv.ua/uk/news/031120-eksperty->

pidgotuvaly-dopovid-de-predstavyly-dokazy-zbroynoyi-agresiyi-rf-proty-ukrainy

*У Києві група експертів підготувала доповідь, яка може стати частиною доказової бази для консолідованої претензії України до РФ як держави, що вчинила збройну агресію проти України. Співавтор доповіді **Володимир Василенко**, доктор юридичних наук, професор Національного університету "Києво-Могилянська академія".*

14. «Зараз є 5 запитів білоруських студентів про переведення у Києво-Могилянську академію» – Лариса Човнюк [електронний ресурс] // Громадське. – Електронні дані. – 2020. – 26 листопада. – <https://hromadske.radio/podcasts/hromadska-hvylya/zaraz-ie-5-zapytiv-bilorus-kykh-studentiv-pro-perevedennia-u-kyievo-mohylians-ku-akademiiu-larysa-chovniuk>
15. Закарпатье как украинский фронтир: какие общественные настроения в наиболее западном регионе Украины [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2020. – 19 листопада. – <https://www.ukrinform.ru/rubric-presshall/3138439-zakarpate-kak-ukrainskij-frontir-kakie-obsestvennye-nastroenia-v-naibolee-zapadnom-regione-ukrainy.html>
*19 листопада – публічна дискусія на тему: "Закарпаття як український фронтир: які суспільні настрої в найбільш західному регіоні України". Один із учасників дискусії: **Олексій Гарань** – науковий директор Фонду "Демократичні ініціативи" імені Ілька Кучеріва, професор політології НаУКМА.*
16. Короткі списки Книги року BBC-2020 [електронний ресурс] // BBC News Україна. – Електронні дані. – 2020. – 13 листопада. – <https://www.bbc.com/ukrainian/news-54900245?fbclid=IwAR2OIkScw58QbZEv9Y91u9MbHs-QW6749vWPBAFO2OWRwvxY99fHM-lJstE>
*До коротких списків "Дитяча Книга року BBC" увійшла книга викладача НаУКМА **Мирослава Лаюка** "Ківі Ківі". До журі конкурсу входять: **Віра Агеєва**, професорка НаУКМА; **Вадим Карп'як**, телеведучий; **Світлана Пиркало**, письменниця, радниця з питань культури ЄБРР; **Віталій Чепинога**, блогер; **Марта Шокало**, головна редакторка BBC News Україна.*
17. Литвинова Е. Один из самых престижных вузов Украины разработал специальную программу для студентов из Беларуси [електронний ресурс] Елена Литвинова // Радыё "Свабода". – Електронні дані. – 2020. – 24 ноября. – <https://svabod1.azureedge.net/a/30967004.html>
В Україні Національний університет "Києво-Могилянська академія", враховуючи складну політичну ситуацію в Білорусі, розробив спеціальну навчальну програму для білоруських студентів, відрахованих з вузів Білорусі за свою діяльність.
18. Лізе на північ. Через глобальне потепління в центральній Україні розмножився небезпечний шкідник [електронний ресурс] // Новое время. – Електронні дані. – 2020. – 6 листопада. – https://nv.ua/ukr/techno/popsience/nebezpechniy-shkidnik-v-ukrajini-50122515.html?utm_content=set_lang&utm_medium=in_article&utm_campaign=langanalit

ics

*Як зазначив докторант Національного університету "Києво-Могилянська академія" **Олександр Ярошук**, аграрії будуть змушені вкладати кошти в зрошувальні системи, та "потрібно буде ще боротися за воду, швидше проводити весняно-польові роботи, захищати посіви від нових шкідників" та непередбачуваних погодних аномалій.*

19. **Марафон, так марафон: Прямий провів 40 годин прямого ефіру [електронний ресурс] // Прямий. – Електронні дані. – 2020. – 4 листопада. – <https://prm.ua/marafon-tak-marafon-priamyyu-proviv-40-hodyn-priamoho-efiru/>**

*Телеканал "Прямий" як лідер інформаційного мовлення не залишається осторонь головних подій України та світу. Виключенням не стали чергові вибори президента США. Гостями ефіру були: **Олексій Голобуцький**, політтехнолог, **Леон Вайнштейн** політолог, **Андрій Піонтковський** російський політолог, **Володимир Коваль**, публіцист, кандидат економічних наук, **Володимир Хандогій**, президент Української асоціації зовнішньої політики, надзвичайний повноважний посол та **Максим Яковлєв**, завідувач кафедри міжнародних відносин НаУКМА.*

20. **Местные выборы в регионах: итоги, выводы и уроки на будущее [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2020. – 10 листопада. – <https://www.ukrinform.ru/rubric-presshall/3132526-mestnye-vybory-v-regionah-itogi-vyvody-i-uroki-na-budusee.html>**

10 листопада – круглий стіл громадської ініціативи "Виборча Рада UA" разом з представниками Регіональних Виборчих Рад з Дніпра, Запоріжжя, Одеси і Харкова. Проект здійснюється Школою політичної аналітики НаУКМА в рамках Програми сприяння громадської активності "Приєднуйся!", що фінансується Агентством США з міжнародного розвитку (USAID) та здійснюється Рац в Україні, а також за підтримки Міжнародного Фонду "Відродження".

21. **Милованова призначили позаштатним радником Єрмака [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2020. – 22 листопада. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-politics/3140855-milovanova-priznacili-pozastatnim-radnikom-ermaka.html>**

***Тимофій Милованов** – випускник Магістеріуму Києво-Могилянської академії 1999 року.*

22. **Місія – врятувати країну і бюджет? Що важливо знати про Оксану Маркарову, яка може стати першою жінкою-послом України в США [електронний ресурс] // Новое время. – Електронні дані. – 2020. – 20 листопада. – <https://nv.ua/ukr/ukraine/politics/oksana-markarova-biografiya-foto-ymovirnogo-posla-ukrajini-v-ssha-novini-ukrajini-50125315.html>**

*Колишній міністр фінансів **Оксана Маркарова** може стати першою жінкою в історії України, яка працюватиме послом нашої країни в США. Її кандидатуру вже подав на розгляд президенту голова МЗС **Дмитро Кулеба**, про що офіційно повідомив 20.11.*

23. **«МОН зареєструвало наказ, який руйнує реформу відомства та порушує домовленості з ЄС», – Новосад [електронний ресурс] // 24 освіта. – Електронні дані. – 2020. – 19 листопада. –**

https://education.24tv.ua/mon-zareyestruvalo-nakaz-yakiy-ruynuye-reformu-novini-ukrayini_n1463610

Випускниця Києво-Могилянської академії 2011 року, екс-міністерка освіти Ганна Новосад зазначила, що МОН хоче зруйнувати реформу відомства, яку допомагав проводити Європейський Союз.

24. «МОН підтримує співпрацю зі студентським самоврядуванням» – Сергій Шкарлет [електронний ресурс] // Міністерство освіти і науки України. – Електронні дані. – 2020. – 24 листопада. – <https://mon.gov.ua/ua/news/mon-pidtrimuye-spivpracyu-zi-studentskim-samovryaduvannyam-sergij-shkarlet>
Сергій Шкарлет підтримав ідею створення нової всеукраїнської студентської спілки. Про це йшлося 24 листопада 2020 року під час онлайн-пресконференції, присвяченій роботі органів студентського самоврядування в закладах вищої освіти України. До участі в заході долучилися народний депутат України Олексій Жмеренецький, секретар Студентської Колегії НаУКМА.
25. "Нічого не очікуйте. Ні на кого не нарікайте. Дійте і бажайте більшого!" – виконавча директорка Аспен Інституту Київ Юлія Тичківська [електронний ресурс] // Новое время. – Електронні дані. – 2020. – 5 листопада. – <https://nv.ua/ukr/ukraine/rishuchi-sila-liderstva/aspen-plast-liderstvo-intervyu-z-vikonavchoyu-direktorkoyu-aspen-institutu-kijiv-yuliyeyu-tichkivskoyu-50120602.html>
Аспен Інститут Київ – українська неполітична громадська спілка, що розвиває культуру діалогу та ціннісно-орієнтоване лідерство. Раніше Юлія Тичківська працювала головою групи радників в Міністерстві економічного розвитку і торгівлі України. Отримала ступінь магістра в галузі економіки в Національному університеті "Києво-Могилянська академія".
26. "Нова бібліотека Софії допоможе налагодити діалог між представниками різних церков" – філософ [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2020. – 26 листопада. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/3143800-nova-biblioteka-sofii-dopomoze-nalagoditi-dialog-miz-predstavnikami-riznih-cerkov-filosof.html>
Таку думку висловив український філософ і громадський діяч, радник голови Держслужби етнополітики і свободи совісті, директор Центру Європейських гуманітарних досліджень НаУКМА Костянтин Сігов під час шостого Національного круглого столу на тему "Віра і релігія", що проходить в Острозі на Рівненщині.
27. Оголошено короткі списки премії "Високі стандарти журналістики-2020" [електронний ресурс] // Детектор М. – Електронні дані. – 2020. – 9 листопада. – <https://detector.media/community/article/182312/2020-11-09-ogolosheno-korotki-spiski-premii-visoki-standarti-zhurnalistiki-2020/>
До експертної групи премії у 2020 році увійшла, зокрема, медіаекспертка, викладачка Могилянської школи журналістики (НаУКМА) Діана Дуцик.
28. "Правда Жива" – Всеукраїнська культурологічна акція [електронний ресурс] // Суспільний кореспондент. – Електронні дані. – 2020. – 28 листопада. – <http://www.sknews.net/pravda-zhyva-vseukrainska->

kulturolohichna-aktsiia/

Хорова капела "Почайна" Національного університету "Києво-Могилянська академія" щорічно проводить Всеукраїнську культурологічну акцію "Правда Жива".

29. Презентація доповіді "Збройна агресія Російської Федерації проти України" [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2020. – 3 листопада. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-presshall/3126176-prezentacia-dopovidi-zbrojna-agresia-rosijskoi-federacii-proti-ukraini.html>

Один із авторів доповіді Володимир Василенко, доктор юридичних наук, професор НаУКМА, Надзвичайний і Повноважний Посол України.

30. 46% українців вважають політику держави щодо реінтеграції Донбасу та Криму неефективною, – соціологія [електронний ресурс] // Новинарня. – Електронні дані. – 2020. – 20 листопада. – <https://novynarnia.com/2020/11/20/46-ukrayintsiv/>

Такі дані отримали під час всеукраїнського опитування, проведеного на замовлення Школи політичної аналітики НаУКМА та опублікованого 16 листопада. Польовий етап тривав з 2 по 16 вересня 2020 року.

Публікації викладачів НаУКМА

Газети

31. Котенок В. М. На Місяць чи у теплі Зубаї? : столичні лялькові театри запрошують на незвичайні прем'єри / Вікторія Котенок // Україна молода. – 2020. – 25 листопада (№ 116). – С. 12.
32. "Презумція винуватості", або Концепція розвитку юридичної освіти очима професійної правничої спільноти : звернення за результатами експертного обговорення "Проект Концепції розвитку юридичної освіти очима професійної правничої спільноти" / Анцупова Т. О., Білас І. Г., ... Козюбра М. І. [та ін.] // Юридичний Вісник України. – 2020. – 20–26 листопада (№ 46). – С. 4–5. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Prezumptsiia_vynuvatosti_abo_kontseptsiiia_rozvytku.pdf

Журнали

33. Агєєва В. П. Українці на планеті Ді-Пі : про що сперечались і що залишили по собі письменники Мистецького українського руху / Віра Агєєва // Український Тиждень. – 2020. – 25 листопада – 2 грудня (№ 48). – С. 39–40. – <https://tyzhden.ua/History/250223>
34. Брюховецька Л. І. "І воля моя, як ці гори, висока!" / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 36–38.
35. Брюховецька Л. І. Микола Гринько. Самовідчуття духу / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 23–27.

36. Брюховецька Л. І. Привид ідеального актора з театру Курбаса / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 19–22.
37. Васютинський В. О. "У нас жодні вибори не повторюють попередніх..." / Вадим Васютинський // Країна. – 2020. – 5 листопада (№ 43). – С. 27. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Bobyrenko_stattia.pdf
38. Єрмоленко В. А. Культурна доба / Володимир Єрмоленко // Країна. – 2020. – 24 листопада (№ 46). – С. 24.
39. Іванишина Л. І. Бути художником кіно : [рецензія] / Лариса Іванишина // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 44. – Рец. на кн.: Художник Едуард Шейкин / упор. Людмила Шейкіна. – К.: Мистецтво, Самміт-Книга, 2017. – 152 с.
40. Іванишина Л. І. Такий він, східняк / Лариса Іванишина // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 4.
41. Канівець А. О. Вона – Донбас. Жінка з ОРДЛО в ігровому кіно / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 6–8.
42. Канівець А. О. Долі незвичайних людей. Новий сезон / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 11–12.
43. Котенок В. М. Класик української анімації : [рецензія] / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 43–44. – Рец. на кн.: Підлужна Алла. Код Володимира Дахна. – К.: АВІАЗ, 144 с.
44. Котенок В. М. Колективне вбивство / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 2–3.
45. Котенок В. М. Олександр Кобзар: "Треба бути готовим до шансу, який випадає в житті" / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 28–31.
46. Листопад О. О. Кінь щастя / Олександра Листопад // Однокласник : щомісячний ілюстрований журнал для підлітків. – 2020. – № 11. – С. 27. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Lystopad_Kinec_shastya.pdf
Олександра Листопад – співробітниця Наукової бібліотеки НаУКМА.
47. Лютий Т. В. Доброчинство людської породи / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2020. – 6–13 листопада (№ 45). – С. 37. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/249472>
48. Лютий Т. В. Завдання філософії / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2020. – 19–26 листопада (№ 47). – С. 37. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/249948>
49. Лютий Т. В. Ребуси Гамлета / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2020. – 12–19 листопада (№ 46). – С. 37. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/249724>
50. Лютий Т. В. Спасіння через знання / Тарас Лютий // Український Тиждень.

– 2020. – 25 листопада – 2 грудня (№ 48). – С. 37. –
<https://tyzhden.ua/Columns/50/250222>

51. Пашенко А. О. Кіно про (не)забутих / Анастасія Пашенко // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 5–6.
52. Пекар В. О. Президент втрачатиме вплив. Центром влади стане парламент / Валерій Пекар // Країна. – 2020. – 5 листопада (№ 43). – С. 21. –
http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Pekar_Prezident_vtrachatyme_vplyv.pdf
53. Тримбач С. В. Сергій Тримбач: "Справжня критика це не обслуга..." / бесіду веде Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 16–18.
54. Швець Ю. Ю. Багаті також платять / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 9–11.
55. Швець Ю. Ю. Валентин Васянович: між історією і документом / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 32–34.
56. Швець Ю. Ю. Камера – око поета : [рецензія] / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 42–43. – Рец. на кн.: Брюховецька Лариса. Майстри кінозображення. – К. : Редакція журналу "Кіно-Театр" : Вид. дім "Києво-Могилянська академія", 2020. – 208 с.
57. Швець Ю. Ю. Останній дисидент Голлівуду. Клінту Іствуду – 90 / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2020. – № 6. – С. 34–36.

Інтернет-ресурси

58. Гарань О. В. Гарань: Дії нинішньої влади орієнтовані на те, щоб здобути популярність за будь-яку ціну [електронний ресурс] // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2020. – 25 листопада. –
<https://hromadske.radio/news/2020/11/25/haran-dii-nynishn-oi-vlady-oriiientovani-na-te-shchob-zdobuty-populiarnist-bud-iakoju-tsinoiu>
Нинішня влада є рейтингово залежна від громадської думки, бо президент Зеленський та його команда орієнтуються на те, що про них думають. Про це в етері Громадського радіо заявив науковий директор фонду "Демократичні ініціативи" ім. Ілька Кучеріва, професор НаУКМА Олексій Гарань.
59. Де найлегше "підхопити" COVID-19: медики назвали три небезпечних місця [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2020. – 15 листопада. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/3136598-de-najlegse-pidhopiti-covid19-mediki-nazvali-tri-nebezpecnih-misca.html>
Найбільшими вогнищами розповсюдження коронавірусу можна вважати навчальні заклади, офіси і громадський транспорт. Як передає Укрінформ, про це в ефірі телеканалу "Україна 24" повідомив викладач школи охорони здоров'я НаУКМА, лікар-інфекціоніст Володимир Курніта.

60. Другий тур показав, що в Україні є реальний виборчий процес — політолог [електронний ресурс] // Громадське радіо. — Електронні дані. — 2020. — 16 листопада. — <https://hromadske.radio/podcasts/turboranok-donbas/druhyy-tur-pokazav-shcho-v-ukraini-ie-real-nyy-vyborchyy-protses-politoloh>
Говорили про другий тур виборів у семи містах України з Максимом Яковлєвим, політологом і завідувачем кафедри міжнародних відносин НаУКМА.
61. Марусик Т. Мовний "Національний круглий стіл" просуває "слобожанську мову" Авакова? [електронний ресурс] / Тарас Марусик // Радіо "Свобода". — Електронні дані. — 2020. — 01 листопада. — <https://www.radiosvoboda.org/a/30923192.html>
Відомий мовознавець Лариса Масенко вважає диглосію соціолінгвістичним феноменом, коли людина оцінює мови за шкалою "високе — низьке", "урочисте — повсякденне". В українських реаліях ще й до сьогодні це виявляється в протистоянні "українська як мова села" — "російська як мова міста".
62. Масенко Л. Т. "Українізації Харкова не сприятимуть дискусії з представниками "п'ятої колони" — професор Лариса Масенко [електронний ресурс] / Лариса Масенко // Радіо "Свобода". — Електронні дані. — 2020. — 11 листопада. — <https://www.radiosvoboda.org/a/30940802.html>
63. Новий тотальний локдаун в Україні. Коли його можуть ввести і чи буде він ефективний [електронний ресурс] // Новое время. — Електронні дані. — 2020. — 20 листопада. — https://nv.ua/ukr/ukraine/events/povniy-lokdaun-koli-pochnetsya-skilki-trivati-vsi-podrobnici-novini-ukrajini-50125359.html?utm_content=set_lang
Напередодні, 19 листопада, двоє лікарів-інфекціоністів — викладач школи НаУКМА Володимир Курніта і доцент кафедри дитячих інфекційних хвороб та дитячої імунології НМАПО ім. П. Шупика Федір Ланій — розповіли ЗМІ, що повторне введення тотального карантину в Україні неминуче.
64. Рачкевич М. Більше, ніж просто спостерігач: Україна полегшено зітхнула після результатів виборів США [електронний ресурс] / Марк Рачкевич // Радіо "Свобода". — Електронні дані. — 2020. — 9 листопада. — <https://www.radiosvoboda.org/a/bil%CA%B9she-nizh-sposterihach-ukrayina-polehsheno-zitkhnula-pislya-rezul%CA%B9tativ-vyboriv-ssha/30938094.html>
Олексій Гарань, професор політології НаУКМА, науковий директор фонду "Демініціативи", припускає, що такого очевидного контрасту у ставленні до України та діях щодо неї, як це було в правлінні Трампа, за наступного президента не буде.
65. Ярошенко Т. О. "У McDonald's не потрібен диплом, університет у двокімнатній квартирі" — Тетяна Ярошенко [електронний ресурс] / [інтерв'ю / спілкувався Віталій Гайдукевич] // 5 канал. — Електронні дані. — 2020. — 15 листопада. — https://www.youtube.com/watch?v=T74G89m1uuc&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2P-5v42MsW8BWdzM1yzv7unjNcbbE7bA_CTzqux5XxH028sQGHuRNSmCk

66. Hjelmgaard K. "Clear but unspoken preference": As America votes, the world watches with bated breath [electronic resource] / Kim Hjelmgaard // USA TODAY. – 2020. – 2 November. –

<https://www.usatoday.com/story/news/politics/elections/2020/11/02/us-election-2020-trump-biden-world-watching-nervous/6050964002/>

Коментар Олексія Гараня, професора кафедри політології НаУКМА.

Бюлетень підготували

співробітники інформаційно-бібліографічного відділу

Наукової бібліотеки НаУКМА

Павлів Н. Г. та Копитова О. О.

www.library.ukma.edu.ua

E-mail: library@ukma.edu.ua

Tel: +38 (044) 425-60-35